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Envisat  är värl-

dens största och

mest avancerade

miljösatellit. De

data som  kommer

att levereras för-

väntar Rymdbola-

get bli banbry-

tande för miljö-

arbetet.

   Sveriges  har bi-

dragit med ungefär

800 miljoner kro-

nor i projektet. Det

mesta har åter-

investerats i beställ-

ningar hos svensk

rymdindustri.

Envisat är ett re
sultat av samar
betet inom Euro-

pean Space Agency,
ESA. Sverige har satsat
800 miljoner kronor i
Envisat och är det land
som ansvarar för Envi-
sats huvudstation.

Stationen ligger i
Salmijärvi utanför Ki-
runa och därifrån sker
kommunikation med

och nedtagning av data
från satelliten. ESA har
investerat 350 miljoner
kronor i stationen ut-
anför Kiruna som sys-
selsätter 28 personer.

MÄTER KOLDIOXID
Fakta som samlas in av
Envisat kommer att
visa hur det står till
med miljön på jorden
idag. Genom att mäta
utsläpp av koldioxid
och andra ozonde-

struktiva ämnen går
det att göra beräkning-
ar på vilken effekt ut-
släpp av olika slag får.

Det kan bli använd-
bara fakta i det politis-
ka arbetet med att få
världens länders repre-
sentanter att enas
kring gemensamt mil-
jöarbete och ge större
tyngd till internationel-
la miljöavtal som Kyo-
toprotokollet.

HELTÄCKANDE  BILD
Idag finns ingen hel-
täckande och aktuell
bild av hur det ser ut
på jorden.

Satellitdata kommer
att visa hur stora sko-
garna är, var det är od-
lat och hur det är ställt
med haven.

Som ett konkret ex-
empel kan man också
studera omfattningen
av algblomningen i

Satelliten har koll på
miljön

Miljöteknik med Energiteknik
Arrangeras  med VA-mässan på
Svenska Mässan i Göteborg 3 - 5 september

Varför detta stora
samarrangemang?
Eftersom dessa
områden ofta går in i
varandra  innebär det
stora fördelar för såväl
utställare som
besökare att mässorna
anordnas samtidigt,
säger Niklas Rosén,

projektledare för
Miljöteknik 2002.

Hur många gånger har
mi l j ö t ekn ikmäs san
arrangerats?
Mil jö tekn ikmässan
arrangeras för åttonde
gången på Svenska
Mässan sedan starten
1989. Bakom VA-
mässan, som anordnas
för tredje gången sedan
1998, står
branschorganisationerna

VARIM, Föreningen
Vatten och VAV.

Energiteknik var
tidigare fristående -
kommer den nu att
drunkna i det övriga
utbudet?
Mil jö tekn ikmässan
kommer att ha starkt
fokus på energiteknik,
som är ett starkt
växande område.

Övriga områden är
avfalls- och

återv inningsteknik,
industriell miljöteknik,
processteknik, luftvård,
arbetsmiljö och
inneklimat.

Områden  på VA-
mässan är
v a t t e n p r o d u k t i o n ,
rening, distribution,
a v l o p p s h a n t e r i n g ,
s l a m h a n t e r i n g ,
miljöteknik och en
mängd produkter,

Östersjön och andra
vatten.

STOR SOM EN BUSS
Envisat är stor som en
buss och väger drygt
åtta ton. Bara instru-
menten väger mer än
två ton. Det har tagit
drygt tio år att utveck-
la den avancerade sa-
telliten till en kostnad
av 20 miljarder kro-
nor.

teknik och lösningar
kopplade till dessa
områden.

– Vi ser fram mot en
spännande mässa, inte
minst på det expansiva
energiområdet. Jag vill
särskilt också lyfta fram
bil sidan med nya
drivmedel och tekniker.
Det blir mycket
intressant, säger Niklas
Rosén.

MILJÖ NYTT
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Regeringen besluta
de straxt före års-

kiftet att 13 kommuner
och ett kommunalför-
bund sammanlagt får
närmare 300 miljoner
kronor i stöd till sina
lokala investeringspro-
gram för ökad ekolo-
gisk hållbarhet.

Det var de sista be-
sluten som regeringen
fattar. Från årsskiftet
tog Naturvårdsverket
hand om alla ärenden
liksom det kommande
stödet till klimatinves-
teringsprogram.

De 13 kommuner
som får stöd är:

Kommun  M kr
Burlöv 3,5
Eskilstuna 22
Forshaga 12,5
Hagfors 23,5
Hultsfred 29,4
Kumla 31,6
Lund 59,1
Lysekil 16,8
Mellerud 15,3
Munkfors 8,3
Norrtälje 6,1
Skövde 15
Torsby 25,6

Regeringens sista LIP beslut
 – 13 kommuner får miljöpengar

Dessutom har kom-
munalförbundet Käpp-
alaförbundet fått bi-
drag med 28,2 miljo-
ner. Käppalaforbundet
ägs av nio kommuner i
norra Storstockholm
och har till uppgift att
rena medlemskommu-
nernas avloppsvatten.

Mer information
finns på http://
mi l jo . reger ingen . se
(klicka på LIP-ikonen)

Källa pressmedde-
lande från Miljödepar-

tementet.

Första slutrapporterna
lokala investerings-
programmet
– Större miljöeffekter
än beräknat

Sju kommuner har slutrapporterat sina lokala
investeringsprogram som genomförts mellan

1998 och 2000. Kommunerna är Hallsberg, Hel-
singborg, Kumla, Lindesberg, Sala, Skara och
Vänersborg.

Rapporterna visar att de positiva miljöeffek-
terna är större än väntat. Utsläppen av koldioxid
har minskat med över 41 000 ton årligen vilket
är sex procent bättre än vad kommunerna upp-
gav i sina ansökningar.

Utsläppen av försurande svaveldioxid har
minskat mer än tre gånger så mycket som kom-
munerna beräknade. Och kväveläckaget har
minskat med drygt 52 ton per år vilket är 50
procent mer än beräknat.

1998 beslutade regeringen om 103,8 miljoner
kronor i bidrag till de sju kommunerna. Pro-
grammen innehåller åtgärder inom flera sekto-
rer, till exempel biogasproduktion, värmarker
och energieffektivisering.

Resultatet är övenägande positivt: bättre mil-
jöeffekter till en lägre bidragskostnad än beräk-
nat. En del åtgärder har inte kunnat genomföras
och en del åtgärder har ändrats i storlek. På
grund av ändringarna i programmens omfatt-
ning har det slutliga totala bidrager justerats till
80,9 miljoner kronor, vilket är 78 procent av
den ursprungliga summan. I de flesta fall har
dock inte de uppsatta miljöeffekts- och syssel-
sättningsmålen justerats ner i motsvarande grad.
Tvärt om, miljöeffekterna av de lokala investe-
ringsprogrammen stämmer överens med, eller
till och med överstiger, de resultat som kommu-
nerna beräknade i sina ansökningar.

Av de 355 årsarbeten som utlovades i ansök-
ningarna har det blivit 303 stycken, det vill säga
85 procent. Bidragskostnaden per årsarbete är
cirka 267 000 kronor/

källa Pressmeddeelande
från Miljödepartementet

Regeringen har be
slutat att Kristian-

stad kommun får 27
miljoner kronor i bi-
drag till sitt lokala in-
vesteringsprogram för
ökad ekologisk håll-
barhet.

Det är fjärde gången
som Kristianstad får
bidrag. Kummunen har
tidigare fått pengar
1998, 1999 och 2000.

Kommunen har sam-
manlagt fått cirka 160
miljoner kronor till 96
åtgärder som ska ge-
nomföras under perio-
den 1998-2004.

I den här omgången
får kommunen bidrag
till bland annat sats-
ningar på biogasfor-
don och cykelvägar.

Kommunen får även
stöd för att ansluta cir-
ka 250 villor till fjärr-
värmenätet. Skolor och
daghem ska spara en-
ergi och bygga ut käll-
sorteringen.

På Åhus camping
ska solfångare minska
elförbrukningen. I an-
dra projekt ökas dels
energief fekt iv i teten
dels ersättes olja med
förnybara bränslen.

källa: Pressmeddelande
från Miljödepartementet.

Kristianstad får
miljöpengar nu

för fjärde gången Strängnäs får 37,4 mil-
joner. Programmet do-
mineras av ett stort
fjärrvärmeprojekt i tät-
orten, Kommunen ska
utnyttja spillvälme från
lokala industrier,
bland annat läkemedel.
Man ska också bygga
en biobränsleeldad
fjärrvärmecentral.

Åkers styckebruk får
ett fjärrvärmesystem

som får sitt bränsle av
spill från det lokala
sågverket Sandåsa
Timber.

Utsläpen av koldiox-
id beräknas minska
med 218 000 årligen.

Strängnäs får också
bidrag för at fortsätta
sitt arbete med våtmar-
ker som vattenrenare.
Programmet skall ge-
nomföras under åren
2001 - 2004.

Miljöpengar för fjärrvärme i
Strängnäs

Regeringens Klimatproposition
Utsläppen av växthusgaser i Sverige ska minska med fyra procent till 2010. Det nationella målet ska
nås utan att använda kolsänkor eller flexibla mekanismer. Klimatinvesteringsprogram, informa-
tionskarmpanjer, strategi för alternativa drivmedel, uppdrag till statliga fastighasförvaltare att öka
energieffektiviteten och minska beroendet av fossila bränslen samt grön skatteväxling är några av
åtgärderna för att nå klimatmålet.

Vid kontrollstationer 2004 och 2008 ska målet följas upp och då kan regeringen föreslå eventuel-
la ytterligare åtgärder.

Det föreslår regeringen och vänsterpartiet i klimatpropositionen.

 -Börjar vi omställ-
ningen tidigt blir det
billigare och bättre. De
länder som väntar får
göra sin omställning
under en kortare peri-

od och det blir dyrare.
De länder som går i
spetsen för omställ-
ningen och satsar på
ny miljövänlig teknik
kan sälja sina produk-

ter och sin kunskap till
andra länder. Det gyn-
nar svensk konkur-
renskraft, framhöll
Kjell Larsson när pro-
positionen lades.

De svenska utsläp-
pen av växthusgaser
ska vara minst fyra
procent lägre är 2010
än de var 1990. (1
strikt mening enligt

MILJÖARBETE INOM STAT OCH KOMMUN

Miljöpengar till Tjörn

Tjörns kommun får drygt 2,5 miljoner för
en satsning på icke tärande turism i kom-

munens Agenda 21-plan. Det är grunden till
att kommunen i sitt investeringsprogram lyft
fram åtgärder som ett kommunalt naturreser-
vat och cykelvägar utmed kusten.
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Kristianstad kom
mun har av EU-

kommissionen utsetts
till vinnare i tävlingen
”Campaign for Take-
Off år 2001. Tävlingen
som syftar till att pre-
miera användandet av
förnybar energi inom
EU, har särskilt värde-
rat systemet för biogas
för fordonsdrift som
framgångsrikt har eta-
blerats i Kristianstad

Kristianstads kom-
mun, som är en före-
gångare vad det gäller
att ersätta fossila
bränslen med bio-
bränsle, belönas nu av
EU-kommissionen för
arbetet med att etable-
ra förnyelsebara bräns-
len i kommunen. Kom-
missionen uppmärk-
sammar särskilt sats-
ningen på biogas som
ersättning för diesel

och bensin till fordon.

- Priset är en bekräf-
telse på att kommu-
nens arbete rönt upp-
skattning, vilket visar
att vi är på rätt väg,
säger kommunalrådet
Bo Kristiansson.

- Vi ser priset som
ett kvitto på att kom-
munen har ett viktigt
uppdrag att som driv-
kraft tillsammans med
energiaktörer och tra-
fikoperatörer ta fram
och genomföra de
goda exemplen, säger
Bo Kristiansson.

Viktiga projekt i
kommunens program
för att ersätta fossila
bränslen är :

* Allöverket - flisel-
dat kraftvärmeverk

* Konvertering av
kommunens fastigheter

till förnyelsebar energi
(pellets och fjärrvärme)

* Biogasproduktion i
Karpalund och vid cen-
trala reningsverket

* Fordonsgas - bl a
stadsbussar

Kommunens vikti-
gaste partners i projek-
ten är C4 Energi (fjärr-
vä rmeprodukt ion ) ,
Kristianstads Renhåll-
nings AB (Karpalunds
biogasanläggning) Syd-
gas (gasleveranssyste-
met) och Skånetrafiken
(stadsbussarna).

Kristianstads kom-
muns program för att
minska utsläppen av
klimatpåverkande ga-
ser finns på kommu-
nens hemsida:

h t t p : / /
www.kristianstad.se/
m i l j o / f o s s i l f r i /
CTOprogram.doc

Campaign for Take Off
EU ger Kristianstads kommun pris
för satsningen på förnyebar energi.

BAKGRUND
För att stimulera län-
der, regioner och
kommuner till sats-
ningar på förnyelse-
bar energi genomför
EU en kampanj -
Campaign for Take
Off. Kampanjen ska
lyfta fram och stötta
områden/kommuner,
aktiva företag och or-
ganisationer som alla
aktivt bidrar till att
EU:s mål om 12 pro-
cent förnyelsebar en-
ergi till år 2010 upp-
nås.

Som en del av kam-
panjen ingår CTO-
awards, där pris delas
ut till framgångsrika
satsningar på lokal,
regional och nationell
nivå.

Kristianstads kom-
mun har tidigare bli-
vit utvald som ett av
100 pilotområden
inom CTO-kampan-
jen. Detta sätter fo-
kus på kommunens
arbete med att mins-
ka utsläppen av kli-
matpåverkande gaser.

Nio kommuner och
kommunala bo-

lag i regionen södra
Södermanland - Öster-
götland - norra Små-
land har inlett arbetet
med att bilda en fören-
ing kring avfalls och
återvinningsfrågor.

def.waste ekonomisk
förening startar vid
årsskiftet och ytterliga-
re kommuner i regio-
nen har aviserat sitt in-
tresse att gå med.

VARFÖR
Avfallsfrågor blir allt
mer komplexa att han-
tera, nya skatter, nya
lagar och förordningar
samt nya ansvar för
återvinning kräver allt
mer resurser.

En ny förordning om
deponering av avfall
kommer sannolikt
dessutom att innebära

att flera kommuner
tvingas stänga sina av-
fallsdeponier år 2008.

def.waste ekonomisk
förening är tänkt att
bli ett gemensamt
kompetens och resurs-
center där medlemmar-
na genom ett kun-
skapsutbyte kan undvi-
ka att var och en måste
bygga upp kostsam ad-
ministration och kom-
petens för att svara
upp mot alla nya krav.

Informationsarbetet
till konsumenterna
som följer med nya la-
gar och direktiv är
också samma oavsett
vilken kommun i regio-
nen man än bor i, och
kan därmed till stora
delar samordnas av
föreningen.

– Priset som en kon-
sument betalar för av-
fallshantering och åter-

vinning har ökat under
de senaste åren på
grund av nya skatter,
nya krav och nya la-
gar, säger Stellan Ja-
cobsson, Tekniska
Verken.

De ökade kraven på
avfallsdeponier som
kommer vid årsskiftet
innebär ytterligare
fördyringar.

Initiativtagarna är
övertygade om att ett
regionalt samarbete är
en nödvändighet för
att hålla kostnaderna
på en rimlig nivå sam-
tidigt som vi tillsam-
mans kan få kraft att
själva påverka utveck-
lingen mot en bra avfalls-
hantering i vår region.

INGEN SAMMAN-
SLAGNING
Den ekonomiska för-
eningen innebär inte

att verksamheter i oli-
ka kommuner ska slås
samman eller att an-
svaret för avfallshante-
ringen flyttas.
def.waste har ingen
egen personal utan
kommer vid behov att
tillföras resurser från
medlemmarna eller ut-
omstående konsulter.

 EN RÖST VAR
Kommuner eller bolag
som är medlemmar i
föreningen har en röst
var oavsett storlek.

De nio första med-
lemmarna kommer
från Katrineholm, Lin-
köping, Motala, Kin-
da, Boxholm, Ödes-
hög, Tranås, Aneby
och Västervik.

Föreningen kommer
troligtvis vid starten
att ha ytterligare 4-6
medlemmar.

Kyotoprotokollet är
målåret inte 2010 utan
genomsnittet av åren
2008-2012). Målet ska
nås utan att använda
skogssänkor och flexi-
bla mekanismer, det
vill säga handel och
miljöinvesteringar i an-
dra länder.

Därmed tar Sverige
på sig ett betydligt
större åtagande än vad
som krävs enligt Kyo-
roprotokollet.

Minskningen berör
sex vithusgaser: koldi-
oxid, metan, kväveox-
id, HFC (mjuka freo-
ner), svavellhexafluo-
rid och fluorkolvären.

För att nå målen fö-
reslås bland annat:

• Klimatinvesterings-
program i kommuner-
na. De lokala. investe-
ringsprogramincu er-
sätts från och med års-
skifter av cTt stöd till
klim;ttproj,-kt i kom-
munerna.

• Information för att
ökakumkåperna, om
klimatfrågan

• Stiäicgl för alterna-
tiva drivmedel. -

• Främjande av el
från förnybara energi-
källor genom så kalla-
de gröna certifikat.
Miljömålsräder ska
samordna myndighe-
ternas klirnararbetc.

• Uppdrag till de
statliga fastighetsäga-
rna att beskriva möj-
ligheterna till ökad en-
ergieffektivisering och
minskat beroende av
fossila bränslen. .

• En kommission
ska analysera inom vil-
ka områden fossila
bränslen kan effektivi-
seras eller ersättas med
andra bränslen.

Andra åtgärder som
tas upp år möjligheten
att införa gröna certifi-
kat för alternativa driv-
medel och möjligheten
att inkludera koldiox-
idutsläpp i flygets start-
och landningsavgifr.

Sist men inte minsr fö-
resJår regeringen att
riksdagen godkänner
Kyotoprotokollet så att
Sverige kan ratiticera
protokollet under 7.002.

MILJÖARBETE INOM STAT OCH KOMMUN

def.waste -
Nytt regionalt samarbete inom avfallsfrågor
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Kärltvätten gör det för första gången

möjligt att rengöra avfallskärl obero-

ende av tömningsscheman.

  Systemet har utvecklats av Eleiko AB i

Halmstad. Första kunden är Renhab i

Helsingborg.

Kärltvätten kla
rar att rengöra
alla typer av

kärl från 190 liter till
660 liter. Det innebär
att alla kärl vid en fast-

fritt oberoende av töm-
ningsscheman.

KÄRLET TÖMS
Kärlet som ska rengö-
ras töms först med
kärlvändare på sitt
innehåll som faller ner
i en behållare på kärl-
tvättbilen.

Kärlet rullas sedan
till tvättaggregatet
bakpå bilen, där det
automatiskt lyfts in i
en spolbalja.

Nytt  system för ren-
göring av avfallskärl.

Efter rengöringen
återfylls kärlet
med innehållet
det hade innan
tömningen.

ighet kan rengöras vid
ett och samma tillfälle.
Tvätten kan ske utan
att kärlen är tomma
vilket medför att tid-
punkten kan väljas

MILJÖTEKNIK NYTT

Diskmedlet Eldora
do är först ut att

klara BRA MILJÖ-
VALS nya hårdare
krav på diskmedel,

– Med den nya gene-
rationens diskmedel
tar vi ytterligare ett
steg mot hållbara var-
dagskemikalier, säger
Eva Eiderström, chef för
Svenska Naturskydds-
förpningens miljömärk-
ning Bra Miljöval.

En nyhet i de skärpta
handdiskmedelskr i -
terierna är att de stäl-
ler krav på alla kemi-
kalier i de diskmedel
som miljömärks. Disk-
medlen blir även lite
mer koncentrerade.
Enligt de nya reglerna
får diskmedlen bara
innehålla färgämnen

Eldorado
Första diskmedlet som klarar
skärpta miljökrav

som bryts ner lätt eller
är godkända som livs-
medelsfärger. De får
heller inte innehålla
vissa parfymer som
kan tas upp och laqras
i kroppen eller har
svårt att brytas ner när
de hamnar i naturen,

– l vår nya serie
tvätt- och rengörings-
artiklar ger vi inte av-
kall på miljövärdena
trots låga priser, sager
Johan Neuman, in-
köpschef på Axfood
Private Label.

I dag finns enligt Na-
turskyddsfäöreningen
Bra Miljöval-märket
på 18 miljoner var-
dagskemikalier i svens-
ka  hem.. Nu skärper
man för tredje gången
miljökriterierna.

Många rödlistade
växter och djur-

arter lever och trivs all-
deles förträffligt i
kraftledningsgator.

På vissa ställen är
kraftledningsgatorna
den enda kvarvarande
naturmiljön som dessa
växter och djur kan
leva i.

Kraftledningsgator-
nas totalt 300 000

ledningsgatorna i olika
delar av landet.

Boken ”Livsmiljö i
kraftledningsgatan”
utgiven av Vattenfall
dec/2001 handlar om
floran, faunan, om vil-
ka arter av växter, fjä-
rilar, svampar, fåglar
och vilt som man kan
finna i kraftledningsga-
tor.

Med den här boken
vill Vattenfall ge den
naturintresserade läsa-
ren ett nytt och kanske
lite överraskande per-
spektiv på kraftled-
ningarnas miljöpåver-
kan.

Boken är inbunden
och är på drygt 100
rikt illustrerade sidor.

källa pressmeddelan-
de från Vattenfall.

Kraftledningsgator räddningen för
hotade växter och djur?

hektar är alltså en vär-
defull resurs för beva-
randet av den biologis-
ka mångfalden i
Sverige.

Det är väl känt att
artrikedomen i de
svenska markerna
minskar i allt snabbare
takt.

Under de senaste
hundra åren har till ex-
empel Sveriges hag-
marker minskat från
två till knappt en halv
miljon hektar.

Av de drygt 4 100
arter som idag finns på
den nationella röda lis-
tan är nära hälften
knutna till jordbruks-
landskapet. Många av
dessa växter och insek-
ter har under senare år
funnit sin livsmiljö i

N ä r i n g s d e p a r t e
mentet beslut om

att tillskjuta medel till
biogasbranschen för
att främja en kostnads-
effektiv utveckling av
biogas för fordons-
drift.

Det är ett resultat,
dels av den biogasut-
redning som regering-
en 1998 bemyndigade
samma departement
att utföra och dels av
den utredning Statens
E n e r g i m y n d i g h e t ,
STEM, utfört under
2001.

15 miljoner har

ställts till Energimyn-
dighetens förfogande
under perioden 2001-
2004. Dessa medel
skall användas till att
hitta samverkansfor-
mer och åtgärder för
att överbrygga barriä-
rer som hindrar en po-
sitiv utveckling av an-
vändningen av biogas
som drivmedel.

Svenska Biogasfören-
ingen har i Energimyn-
dighetens slutredovis-
ning av uppdraget fö-
reslagits utgöra navet
för en nationell sam-
verkan.

15 miljoner till natio-
nellt samverkanspro-
jekt för biogas till fordon

För att minska de
ökade miljöproble-

men i city har distribu-
tionsfirman  TNT er-
satt en av sina distri-
butionsbilar med en ci-
tymotorcykel. Citymo-
torcykeln har varit i
bruk i sex veckor och
än så länge har man—
bara fått positiv re-

spons.
Med motorcykeln

sparar man cirka 35 li-
ter bränsle och hela 90
kg koldioxid i veckan.

Motorcykel sparar miljön
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Ducamp presenterar nytt system
för eliminering av sjukhusavfall

På mässan pollutec i
december visade

framska Ducamp upp
ett nytt system för at ta
hand om sjukhusavfall
efter avgiftning och se-
dan anavändsmateria-
let för markupfyllning
eller för förbränning.

Ducamp tillhanda-
håller ett insamlings-
system för varje typ av
avfall som streckkodas
för att enkelt kunna
identifieras.

Kodningen gör det
enkelt att i insamlings-
bilarna hålla reda på
materialet. Ducamp
garanterar att materia-
let omhändertas kor-
rekt. Det görs i en au-
toklav där materialet
hålls i en temperatur
på 160 grader i 45 mi-
nuter. Därefter hante-
ras det inersta avfallet
som vilket annat in-
hemskt avfall som helst

och förs till deponering
eller förbränning.

Ducamp sköter idag
avfallshantering för
omkring 60 sjukvårds-
inrättningar i Frankri-
ke. Omsättningen är
27,5 miljoner Euro och
antalet anställda är
400. Man erbjuder sig
att sätta upp anlägg-
ningar var som helst i
världen.

Den nya danska re
geringens budget-

proposition innehåller
förslag till kraftiga
nedskärningar på an-
slagen för bistånd, mil-
jö och naturvård.

Särskilt hårt drabbas
miljöbiståndet. Det
danska miljödeparte-
mentets särskilda bi-
ståndsorgan DAN-
CED, som fokuserade
på miljöproblem i söd-
ra Afrika och Sydosta-
sien, lades ned redan
vid årsskiftet. Nu för-
svinner enligt förslaa-
get även departemen-
tets miljöbistånd till
Östeuropa.

– Danmark har un-
der 90-talet varit ett
föredöme i arbetet med
att följa upp FN-kon-

ferensen om miljö och
utveckling 1992, säger
Per Rosenberg, ordfö-
rande i Svenska Natur-
skyddsföreningen.

– Genom de före-
slagna nedskärninga-
rna skickar Damnark
nu en mycket negativ
signal inför toppmötet
om hållbar utveckling i
Johannesburg i augus-
ti. Det är särskilt
olyckligt med tanke på
att Danmark då är
ordförande för EU och
således skall föra unio-
nens talan på FN-mö-
tet.

Mer information:
P r e s s m e d d e l a n d e

från 16 danska miljö-
och biståndsorganisa-
tioner:

http://www.92grp.dk

Danmark slaktar
miljöbistånd

Bedminster AB har
tecknat ett licens-

avtal med Bedminster
Kallerup A/S i Dan-
mark om uppförande
av en anläggning för
100 ton hushållsavfall
per dag från Kallerups
kommun.

Sengelöse Kompost
ApS, som äger Bed-
minster Kallerup, har
drivit avfallsdeponier
och komposterings-
verksamhet i Danmark
sedan lång tid tillbaka.

Licensavtalet som
tecknats består av två
delar, teknisk avgift
och royalty. Värdet av
avtalet kan uppskattas
till ca 15 Mkr.

Konstruktion av an-
läggningen beräknas
starta under år 2002,
och den beräknas tas i
drift i mitten av år
2003.

Bedminster AB är
marknadsnoterat på

Bedminster AB
tecknar licensavtal i

Danmark

Nordic Growth Mar-
ket NGM AB, NGM
Equity.

Den världspatentera-
de Bedminster-meto-
den är ett kvalitetssäk-
rat komposteringssys-
tem som framställer
högkvalitativ kompost
av organiskt avfall
med växtnäringspellets
som slutprodukt. Rät-
ten till den speciella
komposteringstekniken
förvärvades från det
amerikanska företaget
Bedminster Bioconver-
sion Corporation som-
maren år 2000.

Utöver återvinnings-
anläggningen i Stora
Vika utanför Nynäs-
hamn finns ytterligare
17 anläggningar i pro-
duktion eller under
konstruktion i Europa,
Nordamerika, Sydame-
rika, Australien och
Asien.

Nu finns de första
svanmärkta däck-

en för personbilar på
marknaden. Företagen
Fighter, Green Di-
amond, Galaxie, AGI
Däck och Mac Ripper
är först.

Svanens kriterier tar
ett helhetsgrepp på
däckens miljöbelast-
ning.

Svanmärket innebär
bland annat att däcken
inte innehåller mjukgö-
rande oljor som är
cancerframkallande, sk
HA-oljor. De har dess-
utom lågt rullmotstånd
vilket minskar bränsle-
förbrukningen och de
är vägsäkra med ett
bra våtgrepp.

Kriterierna är ut-
vecklade i samråd med

Nordens ledande däck-
experter, såväl regum-
merare som nydäcks-
tillverkare.

TESTER
Genom tester från obe-
roende testinstitut och
kontrollbesök har före-
tagen kunnat visa upp
att tillverkningen av de
svanmärkta däcken
uppfyller kraven.

-Nu hoppas vi att
den efterfrågan som vi
märkt från bland annat
taxibolag sätter i gång
märkningen ordentligt,
säger Karin Carlsson
produktansvarig för
däck på SIS Miljö-
märkning.

Eftersom kraven gäl-
ler även för buss- och
lastbilsdäck hoppas vi

att producenterna av
dessa däck följer efter.

Även från kommu-
ner och landsting finns
en ökad efterfrågan på
miljömärkta däck.

– Bilar som tillhör
eller kör på uppdrag
för landstinget ska inte
använda däck med
HA-oljor, säger Ann-
Christin Bengtsson,
miljöutvecklare på
Hallands Läns Lands-
ting.

Landstinget kommer
även att ställa krav på
däcken hos entrepre-
nörer och andra före-
tag som anlitas för oli-
ka transporter.

 Pressmeddelande
från SIS Miljömärkning

De första svanmärkta bildäcken

MILJÖTEKNIK NYTT


